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SATEENKAARIPERHEET RY:N HALLITUKSEN KOKOUS  
 
 
Aika: Lauantaina 27.5.2023 klo 10.30–15.30  
Paikka:  Yhdistyksen toimistolla, Hämeentie 29, 7. krs, Helsinki ja Teamsissa. 
 
Läsnä:  Anu Kantola (läsnä)  puheenjohtaja  
 Inkeri Tanhua (läsnä)  

Hertta Ollikainen (etänä) 
Hinni Aarninsalo (läsnä)  
Sari Kananen (etänä) 
Eena Kero (läsnä)  
Elia Nyman (läsnä)   varajäsen 
Krister Karttunen (läsnä)  varajäsen 
 

 Juha Jämsä   toiminnanjohtaja, sihteeri 
 

 
1. Tiedoksi 

1.1. Mediaosumat 
Tässä listataan edellisen kokouksen jälkeen huomatut mediaosumat, jotka koskevat 
yhdistystä tai yhdistyksen toimihenkilöitä (ei siis kaikkea sateenkaariperheteemaista) 

• 26.4. KaksPlus julkaisi artikkelin useamman kuin kahden oikeudellisen vanhemman 
mahdollisuudesta yhdistyksen tiedotteen pohjalta mainiten yhdistyksen ja lainaten 
toiminnanjohtajaa. 

• 26.4. Ylen artikkeli sijaissynnytyksestä viittasi yhdistyksen ja kumppaneiden 
tiedotteeseen. 

• 13.5. STT:n laaja artikkeli yhdistyksen kumppanuusvanhemmuushankkeesta ja 
ilmiöstä itsestään julkaistu ainakin 18 mediassa! 

• 17.5. puheenjohtaja MTV3:n Huomenta Suomen haastateltavana IDAHOT-
päivänä. 

 
1.2. Ajankohtaista 

Ajankohtaiset asiat ovat olleet tiedoksi-asioita, joita ei ole käsitelty erikseen, mutta 
hallituksen jäsenet ovat halutessaan voineet esittää kysymyksiä, jos ovat etukäteen 
ehtineet tutustua listaan. 

• VN-teas-hankkeen loppuraportti julkaistu ja hanke päättynyt. Lasku viimeisistäkin 
kuluista lähtee valtioneuvostoon alkukesästä. 

• Toukokuun alussa on ollut 894 jäsenmaksun maksanutta jäsentä. Ainoastaan 
vuonna 2021 on ollut näin paljon jäseniä toukokuussa (silloin tilanne 31.5.). 

• Tapahtumakalenterin valmistumisen tavoiteaikataulu kesään mennessä pitänee. 

• Kaikkien toimintojen yhteiset vapaaehtoistyön kehittämispäivät olivat menestys. 
Hyvää palautetta tuli sekä työntekijöiltä että vapaaehtoisilta. Toimisto kävi 
palautteen ja kokemukset läpi, ja päätti, että ensi vuonna kannattaa jatkaa samalla 
peruskonseptilla. 

• Suhdekorttien ystävänpäiväkampanja tammi-helmikuussa poiki lisää korttitilauksia 
sekä pro bono -mainostusta kahdessa eri podcastissa (Kerhotalo & Kaksi Äitiä) 

• Transopas julkaistu verkossa, tulee painosta touko-kesäkuussa. Mainostetaan 
vielä myöhemmin somevaikuttajayhteistyön kautta. TAYS:n transpoli suunnittelee 
jakavansa meidän oppaan kaikille asiakkailleen. HUSille tarjotaan samaa 
mahdollisuutta. 
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• IFED2023 ”Meidän perheen supervoima” -kampanjassa pyydettiin 
sateenkaariperheitä kertomaan haluamassaan muodossa mikä on oman perheen 
supervoima (kansainvälinen teema ”Power up families”) ja osallistumaan lautapelin 
arvontaan. Saatiin kampanjan ydinviesti leviämään ja yhteistyökumppanit ja 
seuraajat loivat omia sisältöjään aiheesta ja levittivät sanomaa 

• Kumppanuusvanhemmuushankkeessa saatu ammattilaisten koulutusta 
järjestettyä. Lastenvalvojat ry:n kanssa tulossa verkkokoulutus syksyllä, johon 
kutsuvat jäsenensä ja kuntien perheoikeudellisia yksiköitä. Myös hankkeen 
järjestämä lastenpsykiatrin luento poiki koulutuspyynnön Helsingin sote-
ammattilaisille. 

• Hankkeella oli toukokuun alussa superviikonloppu: iso määrä perheitä osallistui 
perheiden toimintapäivään, äitien ja synnyttäjien brunssille sekä 
kumppanuusvanhemmuusinfoon, jonka yhteydessä speed date) paljon ja uusia. 
Kesän perheleiri herättänyt paljon kiinnostusta. 

• PSK: Ensimmäinen sukupuolivähemmistöihin kuuluville ja heidän kumppaneilleen 
suunnattu Rikasta minua -rakkaussuhdekurssi järjestettiin helmikuussa 
ammatillisesti ohjattuna yhteistyössä SMOKin kanssa. Samalla yksi 
vapaaehtoispari kouluttautui ja järjestämme ko. kohderyhmälle 
rakkaussuhdekursseja jatkossakin (vapaaehtoisvetoisesti). 

• PSK: Kevään/alkukesän aikana Suhdetuokioita Turussa, Helsingissä ja 
Tampereella. Läheisyys ja seksuaalisuus -kurssi Tampereella ja Rikasta minua -
kurssi Helsingissä. Vertaisryhmä sateenkaari-ihmisille, joilla haasteita 
perhesuhteissa, alkaa huhtikuussa Helsingissä. 

• PSK: Perhetyöntekijä vieraili MTV3:n Huomenta Suomessa 7.3. Parisuhdekeskus 
Katajan kanssa, aiheena politiikan aiheuttamat ristiriidat perhesuhteissa. 

• PSK: Yhteinen messuständi Setan kanssa Sosiaalialan asiantuntijapäivillä 14.-
15.3. Tampereella. 

• PSK: Maksuton 3h verkkokoulutus terapeuteille 18.4., ilmoittautunut yli 100 
osallistujaa. 

• PSK: Johtava asiantuntija menossa STTK:n Työelämän rajamailla -podcastiin, 
teemana vähemmistöstressi, tulee ulos Pride-viikolla. 

• Molemmat PSK:n koordinoimat sateenkaarijärjestöjen työntekijäverkostot (tuki- ja 
neuvontapalvelut + vertaistoiminnan järjestäjät) kokoontuneet jo kertaalleen 
alkuvuodesta. 

• Hallituksen jäsen Krister Karttunen osallistui toukokuussa LSKL:n 
vuosikokoukseen, jossa vaalivaliokuntaan tuli valituksi Adoptioperheiden 
toiminnanjohtaja. Kuulumisina kuultiin, että Genevessä lapsen oikeuksien 
sopimuksen Suomen käsittelyssä oli olleet sateenkaariasiat esillä. 

• Hinni Aarninsalo kävi Setan valtuuston kokouksessa, jossa perustettiin 
vaalivaliokunta, johon Hinni tuli valituksi. 

  
2. Yhteiskunnallinen vaikuttamistyö 

2.1. Ajankohtaiset asiat 
Esitys: Merkitään tiedoksi: 

• Hallitusohjelmavaikuttamista on jatkettu, vaikka 
sateenkaariteemojen läpimeno oikeistokonservatiivihallituksessa on 
epätodennäköistä. Osallistuttu verkoston tempaukseen säätytalon 
edessä ja viestitty yhdistyksen hallitusohjelmakirjausehdotuksia 
olennaisten neuvottelupöytien valikoiduille neuvottelijoille. 

• Yhdistyksen tiedotteet sijaissynnytyksestä ja useammasta kuin 
kahdesta oikeudellisesta vanhemmasta menivät läpi mediassa 
huhtikuun alussa. 
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• Oikeusministeriön sijaissynnytysmuistio on lausuntokierroksella. 
Yhdistys antaa lausuntonsa 30.5. mennessä. 

• Helsingissä lautakunta on oikaissut apilaperheen kielteisen 
huoltajuuspäätöksen kolmannesta huoltajasta. Tämä on merkittävä 
askel tilanteessa, jossa lapsenhuoltolain uudistuksen oli tarkoitus 
helpottaa apilaperheiden huoltajuuksien hakemista, mutta onkin itse 
asiassa vaikeuttanut. 

• Tavattiin TAYSin sukupuolen moninaisuuden poliklinikan 
sosiaalityöntekijöitä ja keskusteltiin hedelmällisyys- ja 
lapsiperheellistymisneuvonnan kehittämisestä polilla. Sovittiin, että 
antavat meidän uutta perheellistymisopasta kaikille asiakkailleen. 

Päätös: Esityksen mukaan.  
 

3. Sateenkaariperhetyön toimintasuunnitelmalinjat 2024 
Esitys:  Käydään keskustelua vuoden 2024 toimintasuunnitelmalinjoista 

toimiston valmisteleman pohjapaperin perusteella. Evästetään toimistoa 
varsinaisen toimintasuunnitelman työstämisessä syyskuun kokoukseen. 

Päätös: Kirjataan hallituksen keskustelu toimintasuunnitelman 
suunnittelutiedostoon tiedoksi ja evästykseksi toimistolle 
toimintasuunnitelman jatkotyöstämiseen. 

 
4. Työsuojelun toimintaohjelma 2023–2025 

Esitys:  Vahvistetaan työyhteisön yhdessä työstämä työsuojelun 
toimintaohjelma kaudelle 2023–2025. 

Päätös:  Esityksen mukaan. 
 

5. Päihteettömyys 
Esitys:  Keskustellaan ajatuksesta muuttaa yhdistyksen toiminta 

päihteettömäksi. Toiminnanjohtaja esittelee henkilöstön kanssa käytyä 
ensimmäistä keskustelua. Hallitus käy keskustelun esittelyn pohjalta, ja 
evästää toimistoa mahdollisessa jatkovalmistelussa. 

Keskustelu: Päihteettömäksi organisaatioksi julistautuessa täytyy ensin ratkaista 
tiettyjä rajanvetoja ja pohtia, mitkä rajoitusten hyvät ja huonot 
vaikutukset voivat olla. Erityyppisiä tilaisuuksia pitää pohtia erikseen. 
Rajoituksetkin voi tehdä eri tavoin. Pohdinta käytävä läpi kunkin osalta.  

 
 Yhdistyksen erityyppisiä tilaisuuksia: 

• perhetapahtumia 

• aikuisten vertaistapahtumia 

• aktiivien viralliset tapahtumat 

• aktiivien epäviralliset tapahtumat 

• yhteistyö/verkostotapahtumia 

• työntekijöiden vs vapaaehtoisten järjestämät tapahtumat 
 

Erityyppisiä, mahdollisia rajoituksia: 

• yhdistyksen rahoilla ei alkoholia 

• meidän tiloissamme ei alkoholia 

• ei alkoholia tietyn tyyppisissä tilaisuuksissa 

• ei alkoholia missään virallisissa tilaisuuksissa 

• ei alkoholia missään epävirallisissakaan tilaisuuksissa 

• virallisen ja epävirallisen tilaisuuden ero? 
 

Satunnaisia, yksittäisiä pohdintoja:  
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• Voiko ravintolassa kieltää juomasta?  

• Saako mennä jatkoille jatkamaan keskustelua baariin? 

• Paikallistoiminnassa kerran vuodessa mennään syömään, ja 
tiimiläiset saattavat ottaa omalla rahallaan juomia.  

• Viralliset tapahtumat voisi julistaa päihteettömiksi, mutta 
epäviralliset vaikeampia.  

• Yleensä aina ollaan perheenä – mutta silloin kerran vuodessa 
kun ollaan aikuisporukassa, olisi ikävää kieltää. 

• Päihteettömäksi julistaminen ei auta päihderiippuvaisia – sillä ei 
kannata perustella.  

• Synnyttääkö baarissa istuminen kuppikuntia?  

• Vatonkipäiville keskustelu päihteettömyydestä? 
 

Päätös: Ei tehty päätöksiä eikä linjauksia. Kirjataan muistiin käyty keskustelu, 
joka ohjaa toimiston jatkovalmistelua teemassa. 

 
6. Talousasiat 

6.1. Helsingin avustus vuodelle 2024 
Esitys: Kirjataan sähköpostissa tehty päätös hakea Helsingin avustusta 

normaaliin tapaan, mutta kaupungin uuden, aikaistetun hakuaikataulun 
puitteissa 2.5. mennessä. 

Päätös: Esityksen mukaan. 
 
6.2. Jäsenmaksut 

Esitys: Toiminnanjohtaja esittelee lyhyttä keskustelua henkilöstön kesken 
jäsenmaksujen korottamisesta. Jäsenmaksujen määräämisessä pitää 
huomioida se, mihin jäsenrekisteri teknisesti taipuu. Toiminnanjohtajalla 
ei ole ollut työaikaa työstää yksityiskohtaisia esityksiä tai laskelmia. 
Puheenjohtaja esittelee selvityksiään muiden yhdistysten 
jäsenmaksukäytännöistä. Päätetään, miten valmistelua jatketaan. 

Päätös: Puheenjohtaja oli kartoittanut muiden järjestöjen jäsenmaksuja 
(verkoston järjestöt + muita): 

• Aika usein jäsenmaksut olivat suurempia kuin meillä, mutta 
saattoivat sisältää jäsenlehden tilauksen.  

• Hyvin erilaisia malleja:  
o Aikuiset kalliimpia, lapset ilmaisia.  
o Ensimmäinen perheenjäsen jollain maksulla, muut 

halvemmat.  
o Perheellä yhteenlaskettu maksimimaksu.  
o Erilaisia jäsenyyspakettiratkaisuja.  
o Jokainen jäsen maksaa saman verran.  
o Opiskelijoiden / työttömien / vanhusten yms hinta erikseen. 

(Tässä mallissa ei haluttaisi pyytää mitään todistuksia.) 
o Lapset ilman jäsenmaksua. 

 
Toiminnanjohtaja jatkaa asian valmistelua ja tuo johonkin syyskauden 
kokoukseen esityksiä erilaisista malleista, ja niiden 
kustannusvaikutusarviot. 

  
7. Edustukset 

7.1. Ilga-Euroopan vuosikokous Ljubljanassa 25.-28.10.2023 
Esitys: Ilga-Euroopan konferenssi ja vuosikokous järjestetään tänä vuonna 

fyysisenä tapahtumana, mutta Ilga-Eurooppa rajoittaa edelleen paikan 
päällä osallistuvien määrää. Ilga-Eurooppa hyväksyy tänä vuonna kaksi 
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osallistujaa per järjestö. Nimetään kaksi kokousedustajaa, jotka 
käyttävät yhdistyksen äänivaltaa vuosikokouksessa. Nimetään 
kokousedustajiksi toiminnanjohtaja ja joku hallituksen jäsen.  

Päätös: Nimetään toiminnanjohtaja ja Krister Karttunen 
 

8. Uudet toimitilat 
Esitys:  Toiminnanjohtaja antaa suullisen katsauksen muuttoasioiden vaiheesta 

ja kustannuksista. 
Päätös:  Esityksen mukaan. 
 

9. Kesäleirin perumisesta saatu palaute ja kesäleirin tulevaisuus 
Esitys: Toiminnanjohtaja esittelee kokouksessa kesäleirin perumisesta saatua palautetta 

osallistujilta. Pohditaan, miten kesäleirin tulevaisuutta ja uusia 
ilmoittautumiskäytäntöjä aletaan käsittelemään.  

Päätös:  Syksyllä keskustellaan tarkemmin kesäleirin tulevaisuudesta ja 
ilmoittautumiskäytännöistä.  

 
10. Muut esille tulevat asiat 

10.1. Sateenkaariperheblokin järjestäminen Helsinki Pride -kulkueeseen. 
Päätös:  Selvitetään ke 31.5. mennessä löytyisikö Helsingin tiimistä 

vapaaehtoisia vastuuhenkilöiksi. Tällöin pari hallituslaista olisi 
käytettävissä, mutta ei vastuutehtävään. 

 
11. Seuraavat kokoukset 

Esitys: Lauantaina 26.8. klo 10.30–15.30 UUDELLA toimistolla Merihaassa, 
Haapaniemenkatu 7-9C, 2. krs (henkilöstöhallinnon tayv-suunnitelman 
toimenpidekeskustelu, jäsenmaksut, varhaisen tuen malli, talousarviolinjat 2024).  

Päätös: Esityksen mukaan. 


